
PROTOKÓŁ IV

z IV sesji  Rady Gminy  Sońsk odbytej  w dniu 29  grudnia  2010 roku  w 
Urzędzie Gminy w Sońsku.

W dniu 29 grudnia 2010 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się sesja 
Rady Gminy Sońsk.

W sesji wzięli udział radni według listy obecności.

Ponadto w obradach sesji udział wzięli :

1.Wielechowski Jarosław – Wójt Gminy
2.Ptasiewicz Katarzyna – Sekretarz Gminy
3.Nałęcz Katarzyna – Skarbnik Gminy

Obradom  przewodniczył  Rafał  Siwek  –  Przewodniczący  Rady  Gminy 
Sońsk.

Ad 1

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził kworum 
władne do podejmowania uchwał i otworzył obrady IV Sesji Rady Gminy.
Podstawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych. Na sali było obecnych 14 
radnych. Nieobecny – Krzysztof Nowicki.

Ad 2 

Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował  porządek  obrad,  który  radni 
przyjęli jednogłośnie w następującym brzmieniu:

1.Otwarcie IV sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Wystąpienie Księdza / życzenia opłatek/
4.Przyjęcie protokółu z II sesji Rady Gminy Sońsk z dnia 11 grudnia 2010 roku 
5.Podjecie uchwał w sprawach :
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a/uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Sońsk z dnia 15 grudnia 2010 rok
   w sprawie zmian budżetu gminy w roku 2010
b/uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od 
   nieruchomości 
c/w sprawie zmian w uchwale Nr III/11/10 Rady Gminy Sońsk w sprawie 
   określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień 
   w tym podatku
d/Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sońsk
e /uchwały budżetowej Gminy Sońsk na rok 2011
f/ zmian budżetu Gminy Sońsk w roku 2010
g/uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
  Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2011
h/wyrażenia zgody na realizację projektu „Teatr w angielskiej wersji językowej”
   finansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 
i/ wyrażenia zgody na realizację projektu „Ferie z językiem w Gąsocinie” 
   finansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego

Ad 3

 Ksiądz  Marek  Michalski  złożył  wszystkim  obecnym  na  sesji  życzenia 
świąteczne.
Władzom samorządowym życzył  podejmowania  samych trafnych decyzji  dla 
dobra mieszkańców Gminy.
Do życzeń księdza przyłączył się również p. Wójt.

Ad 4

Wyłożony  do  wglądu  protokół  z  II  sesji  Rady  Gminy  został  przyjęty 
jednogłośnie.

Ad 5

a/ Uchwała Nr IV/15/ 2010 zmieniająca uchwałę Rady Gminy Sońsk z dnia 
15 grudnia 2010 roku w sprawie zmian budżetu gminy w roku 2010.

 
Uchwała była omawiana na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały.

Uchwała została  przyjęta jednogłośnie.

b/Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zwolnień  w  podatku  od 
nieruchomości.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiana dotyczy §1 tej uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

c/uchwała w sprawie zmian w uchwale Nr III/11/10 Rady Gminy Sońsk w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i 
zwolnień w tym podatku.

Pani  Skarbnik  wyjaśniła  ,  że  zmieniony  zostaje  pkt.  7  w §  1  tej  uchwały  i 
dotyczy stawki podatku od autobusów .

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

d/Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Pani  Skarbnik  odczytała  uchwałę  Nr  372/C/2010  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 grudnia 2010 roku w 
sprawie wydania opinii  o przedłożonym przez Wójta Gminy Sońsk projekcie 
uchwały o wieloletniej prognozie finansowej.
Regionalna Izba Obrachunkowa wydała po pozytywną opinię o przedłożonym 
przez Wójta projekcie uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

e/ Uchwała Budżetowa Gminy Sońsk na rok 2011

Siwek Rafał - projekt tej uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
wszystkich  Komisji  Stałych  Rady  Gminy,  proszę  o  przedstawienie  opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Sońsk 
projekcie uchwały budżetowej.

3



Skarbnik Gminy odczytała treść uchwały Nr 373/C/2010 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 grudnia 2010 roku w 
sprawie wydania opinii  o przedłożonym przez Wójta Gminy Sońsk projekcie 
uchwały  budżetowej  na  2011  rok  wraz  z  uzasadnieniem.  Jest  to  opinia 
pozytywna.
 Wójt  Gminy  –  chcę  zaproponować  jedną  merytoryczną  zmianę  do  planu 
inwestycyjnego w załączniku Nr 9 w pkt. 4 jest zapis dotyczący przebudowy 
drogi  w  Kosmach  Pruszkach  i  moja  propozycja  dotyczy  przeniesienia  tej 
inwestycji do miejscowości Marusy. Motywuję to tym, że w ramach współpracy 
z Powiatem, która będzie kontynuowana w roku 2011, będzie wykonane 800 
metrów drogi w Ciemniewie i ok.2 km drogi Gołotczyzna – Zawady czyli III 
etap budowy tej drogi. W  miejscowości Marusy od 6 lat nic nie było zrobione, a 
występuje tu poważny problem z autobusem szkolnym dowożącym dzieci z tej 
miejscowości do szkoły podstawowej i gimnazjum ze względu na zły stan drogi.
Do końca stycznia mam możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie budowy 
tej drogi z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i będę się o nie ubiegał.  
Proszę o przyjęcie zgłoszonej przeze mnie poprawki.

Skarbnik Gminy  – zgodnie z  opinią  Regionalnej  Izby Obrachunkowej,  którą 
przedstawiłam należy poprawić w projekcie uchwały budżetowej w  § 5 pkt 1 
uchwały - kwotę rezerwy ogólnej na 104.150 zł, a kwotę rezerwy celowej na 
zarządzanie  kryzysowe  na  37.500  złotych.  Na  zwiększenie  kwoty  rezerwy 
kryzysowej przenosi się 8.350 zł ze zmniejszenia rezerwy ogólnej oraz 11.650 z 
wydatków przeznaczonych dla Izb Rolniczych dla których przeznacza się 2% od 
podatku rolnego czyli 13.350 zł. a nie jak zapisano w projekcie 25.000 zł.

Zgłoszone poprawki zostały przyjęte przez Radnych jednogłośnie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały budżetowej .

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

f/ Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sońsk w roku 2010

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu gminy na 2010 
rok.

Wiceprzewodniczący rady Gminy odczytał treść uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.
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g/Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałaniu 
Alkoholizmowi.

Siwek Rafał – projekt tej uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
wszystkich  komisji  stałych,  czy  ktoś  ma  jeszcze  jakieś  uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały.

Nikt uwag nie zgłosił

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały .
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

h/  uchwała w sprawie  wyrażenia  zgody na realizację  projektu „Teatr w 
angielskiej  wersji  językowej”  finansowanego  z  Europejskiego  Funduszu 
Społecznego.

Pani Sekretarz Urzędu poinformowała, że program będzie realizowany w Szkole 
Podstawowej w Sońsku i Bądkowie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały .

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

i/  uchwala  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  realizację  projektu  „Ferie  z 
językiem w Gąsocinie”.

Pani Sekretarz Urzędu wyjaśniła , ze program ten będzie realizowany w Szkole 
w Gąsocinie w czasie ferii zimowych.

Wiceprzewodniczący odczytał treść uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Ad 6.

Przewodniczący Rady Gminy przekazał radnym życzenia od Przewodniczącego 
Związku Gmin Wiejskich RP oraz Posła na Sejm Aleksandra Soplińskiego.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  Dyrektora  Urzędu 
Statystycznego  w  Warszawie  w  sprawie  opracowania  Statystycznego 
Vademecum Samorządowca. Opracowanie to zostało przekazane radnym.
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Odczytana została rezygnacja p. Lucjana Rykaczewskiego z funkcji Sołtysa wsi 
Niesłuchy.

Do Przewodniczącego Rady Gminy wpłynął protest mieszkańców wsi Sońsk z 
ulicy  Klonowej  i  Mieszkańców  wsi  Komory  Błotne  przeciwko  zamknięciu 
przejazdu  kolejowego  na  ulicy  Klonowej  w  związku  z  budową  tunelu 
drogowego.

Siwek Rafał - w związku z opisaną sytuacją trzeba podjąć stosowne kroki proszę 
p. Wójta o wypowiedź w tej sprawie.

Wójt  Gminy  -  na  terenie  naszej  gminy  od  1  stycznia  2011  roku  do  końca 
czerwca 2012 roku będzie odbywała się potężna inwestycja, będą budowane na 
drogach gminnych i powiatowych wiadukty kolejowe i drogowe. Chciałbym w 
przyszłym tygodniu  zorganizować  spotkanie  z  sołtysami  i  przedstawicielami 
PKP.  Dziś  o  godzinie  12:00  będzie  spotkanie  na  temat  Sońska  i  Komór 
Błotnych  i  będziemy  znali  możliwości  PKP  dotyczące  tego  przejazdu. 
Inwestycje wiążą się z wyłączeniem dróg na okres półtora roku. Na początku 
tygodnia  zawiadomię  o  terminie  spotkania  zainteresowane  osoby.  Na  tym 
posiedzeniu będzie przedstawiciel firmy wykonującej te prace i przedstawiciel 
PKP. Zobaczymy projekt  organizacji  ruchu czyli  które drogi w zastępstwie i 
będziemy mogli zadawać pytania kiedy te drogi będą asfaltowane, żwirowane 
czy wywożone kruszywem.

Ad 7 

Nasarzewski  Remigiusz  -  w  budżecie  na  rok  2011  nie  zostało  ujęte 
doprowadzenie  wody  do  dworku w Strusinku  a  mieszkańcy  po 200 metrów 
donoszą  wodę do mieszkań.  Bardzo proszę  aby  Rada  Gminy  zajęła  się  tym 
problemem.
Występowałem już niejednokrotnie  na sesjach o utwardzenie drogi od Bieńk 
Śmietank do trasy w kierunku Gołymina 800 m, dzisiaj ponawiam swoją prośbę 
o załatwienie tej sprawy.
Chcę  zwrócić  uwagę  na  zły  stan  drogi  dojazdowej  do  pól  w  naszej 
miejscowości, proszę o skierowania do nas gminnej koparki, powyrywanie karp 
i poprawienie drogi.
Uważam, że dobrą sprawą byłoby zaproponowanie lokatorom wykupu mieszań 
które zajmują w dworku niech o nie dbają,  bo nie wiem czy Gminę stać na 
remonty. 
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Wójt  Gminy  -  sprawa wody ma swój  bieg,  prosiłem wykonawcę aby zrobił 
wycenę  modernizacji  stacji  uzdatniania  wody  w  Gołotczyźnie  i  ramach  tej 
modernizacji będzie to wykonane, projekt jest robiony. 
Droga w Bieńkach jest ważna bo stanowi skrót drogowy, ale na dzień dzisiejszy 
ważniejsza  jest  droga  w  Marusach  ze  względu  na  kursujący  tam  autobus 
szkolny.
Żwirowanie drogi o której Pan mówi będzie możliwe latem.
Najlepszą okazją do zapytania mieszkańców dworku o chęć wykupu mieszkań 
będzie  Zebranie  Wiejskie  zaplanowane w Waszym sołectwie  w celu wyboru 
sołtysa i rady sołeckiej.

Siwek Rafał – jeśli chodzi o sprawę połączenia drogi Bieńki Śmietanki z droga 
do Gołymina to zagadnienie zostało już umieszczone  projekcie mojego okręgu 
wyborczego, tylko jest kwestia zmiany budżetu, który w ciągu roku jest zmienia 
się niejednokrotnie .

Węgier Stanisław - w naszej  wsi  znajduje się zabytkowy budynek w którym 
usytuowana jest szkoła, w tym budynku znajduje się również lokal wyborczy. 
Chcę zwrócić uwagę na zły stan drogi, która prowadzi do tego miejsca i prosić o 
utwardzenie tego odcinka, jest to po postu konieczne,
Przy budynku szkolnym rosną ogromne drzewa liściaste, które zacieniają teren 
boiska szkolnego, czy istnieje możliwość usunięcia tych drzew aby dzieci mogły 
korzystać ze słońca. 

Wójt Gminy - sprawę utwardzenia drogi przyjmuje do wiadomości i postaram 
się to wykonać. Jeśli chodzi o wycinkę drzew przy szkole, to teren wokół szkoły 
w Koźniewie Wielkim jest terenem zabytkowym i interwencja pilarza wymaga 
zgody  konserwatora  zabytków,  otrzymaliśmy  teraz  zgodę  na  usunięcie  kilku 
drzew na terenie przyszkolnym i może są to te drzewa o których pan mówi, 
trzeba to sprawdzić w dziale ochrony środowiska, jeśli nie trzeba wystąpić do 
konserwatora zabytków o zezwolenie na wycinkę.

Długokęcka Anna – chciałam bardzo podziękować p. Józefowi Kalińskiemu za 
to, że pomógł odśnieżyć drogę powiatową od Gąsocina do Gołymina.
Zwracałam się już kilkakrotnie o utwardzenie drogi w Ostaszewie została ona 
okopana  rowami  i  przygotowana  do  utwardzenia  aby  stworzyć  możliwość 
przedłużenia  trasy  autobusu  szkolnego.  Proszę  o  uwzględnienie  tego 
zagadnienia w zamierzeniach na rok przyszły.

Kaliński Józef – chce poinformować Państwa, że ukształtowały się już władze 
Powiatu Ciechanowskiego i po raz pierwszy w historii Powiatu pracujemy jako 
radni w jednym klubie, ułatwia to współpracę.
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W  dniu  27  grudnia  odbyła  się  sesja  Powiatu  Ciechanowskiego,  chcę 
poinformować,  ze  te dwa zadania przyjęte do współpracy z Gminą Sońsk w 
roku 2010 są ujęte w budżecie i będą wykonane tj. droga w kierunku Ciemniewa 
i  III  etap  Gołotczyzna  -  Zawady  .  Rozmawiałem  z  p.  Starostą  na  temat 
przedłużenia  budowy  drogi  w  kierunku  Zawad  i  prosiłem  aby  zanim 
podejmiemy uchwałę o współpracy wszystko dokładnie posprawdzać .
Zaplanowana jest sesja Rady Powiatu na temat współpracy z Gminami Powiatu 
Ciechanowskiego. Powiat może tylko prowadzić inwestycje w ramach środków 
pozyskanych z  zewnątrz  a  te  możliwości  w roku 2011 będą  ograniczone.  Z 
terenu Gminy Sońsk zostało wybranych  trzech radnych , którzy znaleźli się w 
ścisłych władzach powiatu: Pan Zbigniew Gutowski, został przewodniczącym 
Rady  Powiatu,  Pani  Marzena  Ślubowska  została  Wiceprzewodniczącą  Rady 
Powiatu  i  na  przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rada  Powiatu  wybrała 
mnie.
Na  koniec  chcę  przekazać  życzenia  aby  nadchodzący  rok  zaznaczył  się  dla 
Państwa samymi  sukcesami,  abyście  pracowali  dla  naszego społeczeństwa  w 
sposób rozważny, mądry ale jednocześnie odważny.

Kurowski Piotr – odczytał decyzję Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
w  Ciechanowie  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  decyzji  Wójta  Gminy 
Sońsk o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego elektrowni wiatrowych 
we wsi  Bukaty,  które orzekło nieważność  tych decyzji  ze względu na to,  że 
elektrownie wiatrowe nie stanowią inwestycji celu publicznego.

Radca Prawny – 80% wiatraków w naszym kraju zostało wybudowanych na 
podstawie  decyzji  inwestycji  celu  publicznego.  Linia  orzecznictwa  w  tym 
temacie od wielu lat była niejednorodna. Teraz organ odwoławczy stwierdził 
nieważność decyzji i my się od tego nie możemy odwołać.
Jeśli chodzi o dalsze postępowanie to inwestor musi złożyć wniosek o wydanie 
nowej decyzji i musimy go rozpatrzyć .

Wójt Gminy - jeśli wniosek zostanie złożony to rozpocznie się postępowanie na 
nowo, bo Gmina musi prowadzić postępowanie

Niesłuchowski Krzysztof – w poprzedniej kadencji pracowaliśmy nad nowym 
Statutem Gminy  i  Sołectwa są  opracowane   projekty  tych Statutów czy jest 
możliwość aby w czasie odbywających się Zebrań Wyborczych Sołtysów i Rad 
Soleckich ten temat dalej pociągnąć, bo z tego co wiem powinny się odbyć w tej 
sprawie konsultacje społeczne.

Wójt  Gminy  –  taka  możliwość  istnieje,  ja  przymierzam się  być  na  każdym 
Zebraniu  Wiejskim  na  którym  będą  odbywały  się  wybory  nowych  władz 
miejscowości i tam te tematy trzeba poruszyć.
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Niesłuchowski Krzysztof – może te projekty umieścić na stronie internetowej 
aby społeczeństwo miało do nich dostęp.

Dyoniziak  Stanisław  -  przy  budowie  drogi  Gołotczyzna  –  Zawady  zostały 
zasypane rowy co było przyczyną zalania dwóch gospodarstw. Bardzo proszę 
obecnych tu radnych powiatowych o odnowienie tych rowów.

Siwek Rafał  – myślę,  że  tą  sprawę należy skierować bezpośrednio do pana 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

Ad 8

W związku z realizacją porządku obrad zamykam obrady IV sesji Rady Gminy 
Sońsk .

Obrady sesji zakończyły się o godzinie 12: 15.

Protokółowała  Krystyna Sobczyńska  
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